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PROTOKÓŁ NR  16 - 14/2015 
 

z posiedzenia Komisji Zagospodarowania Przestrzennego 
Rady Miasta Gdańska, 

które odbyło się 15 grudnia 2015 r. 
w sali nr 208 Nowego Ratusza, przy ul. Wały Jagiellońskie 1 w Gdańsku. 

 
 
Komisja rozpoczęła posiedzenie o godzinie 16:00, zakończyła o godzinie 16:30. 
 
Obecność : 
W posiedzeniu uczestniczyło 6 członków Komisji Zagospodarowania Przestrzennego 
wg listy obecności, która stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
 
Lista obecności pozostałych osób uczestniczących w posiedzeniu Komisji stanowi 
załącznik nr 2 do protokołu. 
 
Wiceprzewodniczący komisji Jaromir Falandysz otworzył posiedzenie, powitał 
zebranych i stwierdził quorum. Poinformował, że porządek został wysłany do radnych 
drogą elektroniczną – Porządek Obrad stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
 
Przewodniczący zaproponował następujący porządek posiedzenia: 

1. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

budżetu Miasta Gdańska na 2015 r. – druk nr 537. 

2. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata 2015 -2040 – 

druk nr 536. 

3. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia dokumentu pn. „Gdańsk 

Programy Operacyjne 2023” – druk nr 539. 

4. Wolne wnioski, sprawy wniesione, korespondencja..    
     

 
Porządek posiedzenia poddano pod głosowanie. 
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisje – jednogłośnie, 3 głosami „za” - przyjęły proponowany porządek. 
 

 
 

PUNKT 1 
Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu 
Miasta Gdańska na 2015 r. – druk nr 537. 
________________________________________________________________________ 
Druk nr 537 – Sprawa: BRMG-S.0006.537.2015 
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(Oryginał uchwały przy protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 17.12.2015 r.) 

 
Jolanta Ostaszewska - dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
Zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

  

Głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do opiniowania.  

 

USTALENIA KOMISJI: 
Komisja, 2 głosami „za” przy 1 głosie „wstrzymującym się” pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
Opinia nr 16 - 14/120 - 116/15. 
 
 

 
PUNKT 2 

Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata 2015 -2040 – druk 
nr 536. 
________________________________________________________________________ 
Druk nr 536 – Sprawa: BRMG-S.0006.536.2015 
(Oryginał uchwały przy protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 17.12.2015 r.) 

 
Jolanta Ostaszewska - dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
Zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

  

Głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do opiniowania.  

 

USTALENIA KOMISJI: 
Komisja, jednogłośnie, 4 głosami „za” postanowiła odstąpić od opiniowania 
przedmiotowego projektu uchwały. 
Opinia nr 16 - 14/121 - 117/15. 
 

 

PUNKT 3 
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia dokumentu pn. „Gdańsk 
Programy Operacyjne 2023” – druk nr 539. 
________________________________________________________________________ 
Druk nr 539 – Sprawa: BRMG-S.0006.539.2015 
(Oryginał uchwały przy protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 17.12.2015 r.) 

 
Katarzyna Drozd – Wiśniewska – zastępca dyrektora Wydziału Polityki 
Gospodarczej 
Zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

  

Jaromir Falandysz – wiceprzewodniczący komisji 
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Czy zmieni to coś w praktycznym działaniu Wydziału program operacyjny Przestrzeń 
Publiczna? Patrzę, że te wszystkie cele i te podprogramy to jest właśnie to, czym na 
co dzień zajmuje się wydział.  

 

Edyta Damszel – Turek – p.o. dyrektora Biura Rozwoju Gdańska 

Ma pan rację panie radny, ale działania można powiedzieć były skierowane 
fragmentarycznie, czyli niektóre działania miękkie były robione przez wydziały w 
Urzędzie Miejskim, takie fizyczne, realizacja, czyli posadzki, krawężniki, czy tzw.  
ławeczki to były realizowane przez ZDiZ, a my jako BRG rezerwowaliśmy tereny pod 
zieleń, czy pod place, czy pod różnego rodzaju bulwary. Teraz w ramach tego 
programu operacyjnego Przestrzeń Publiczna był taki zespół interdyscyplinarny, 
gdzie w ramach jego ustaliliśmy główne cele i zadania operacyjne. W ramach tych 
zadań też są kluczowe działania i będziemy trochę inaczej patrzeć na miasto. W 2016 
w ramach BRG będziemy robić Studium – sieciowe spojrzenie na usługi, czyli 
będziemy wskazywać różnego rodzaju usługi o różnej skali, czyli poziom 
metropolitalny, ogólnomiejski. Potem będziemy schodzić do dzielnicowych i 
będziemy szukać razem z mieszkańcami powiązań pomiędzy tymi usługami. To 
będzie wytyczną dla innych jednostek miejskich, czyli wszystkie te działania do tego 
zmierzamy, będą ukierunkowane na wzmocnienie ośrodków usługowych, które 
zostały wypracowane z mieszkańcami i aktywizację tych miejsc świadczących o 
tożsamości. To też było zgłaszane na warsztatach z mieszkańcami dotyczącymi 
Studium, czy na spotkaniach z radami dzielnic prowadzonymi w ramach prac całej 
kampanii informacyjnej do Studium, że mieszkańcy potrzebują takich miejsc, żeby 
można było w danej dzielnicy, identyfikujące taka dzielnicę, jej tożsamość, więc 
myślę, że ten kierunek działań jest jak najbardziej wskazany, aby patrzeć 
całościowo. Te działania w pierwszym etapie wzmacniające właśnie to, co zostanie 
wypracowane z mieszkańcami. W 2016 roku będziemy robić takie studium najpierw 
w ramach mniejszego zespołu interdyscyplinarnego, potem pójdziemy z tymi 
koncepcjami do rad dzielnic, do mieszkańców, żeby popracować, bo najpierw 
musimy zbadać możliwości, to co nam wychodzi i jak to się rozkłada. Także trochę 
inne spojrzenie, szersze. Patrzymy na miasto poprzez pryzmat całości. Bardzo dobrze 
w te działania będą wpisywały się obszary, które zostały wskazane przez Referat 
Rewitalizacji, czyli te obszary zdegradowane i potem obszary wskazane do 
rewitalizacji, bo w ramach tych działań możemy po prostu poprawić jakość życia 
mieszkańców. Na pewno nie jest to program, który zostanie zrealizowany w ciągu 2 
– 3 lat. To jest bardzo duża perspektywa. Sukcesywnie będziemy wprowadzać te 
elementy, aby przestrzeń publiczna, czy jakość tej przestrzeni została poprawiona. 
Jest to proces długotrwały i na pewno bardzo drogi. To, co zostanie z mieszkańcami 
wypracowane to zobowiązuje miasto do pewnych działań. Tak jak np. strefa 
buforowa była zrobiona przez Biuro Rozwoju Gdańska przy współpracy z Lasami 
Państwowymi i TPK, to tam konkretne elementy zostały już ustalone przez 
mieszkańców. To jest taki kierunkowskaz dla jednostek miejskich i naszych sąsiadów, 
jak mieszkańcy widzą tę przestrzeń i jak chcieliby ją zagospodarować, a to przekłada 
się też na konkretne pieniądze. Drogo, ale myślę, że sukcesywnie. To też jest duża 
świadomość mieszkańców, że mieszkańcy w ramach budżetów obywatelskich jak już 
widzą i mają cel to też pozyskują pieniądze na zagospodarowanie terenu, który 
został im przedstawiony, to co zostało wypracowane i to, co zostało pozytywnie 
przez nich zaakceptowane, czyli to jest taki właściwy kierunek, a nie tak, że 
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stawiamy siłownie wszędzie, gdzie chcemy w dzielnicy, a już mamy po prostu miejsca 
wskazane, które będą tworzyły jakąś ciągłość, taką sieć. 

 

Więcej głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do opiniowania.  

 

USTALENIA KOMISJI: 
Komisja, jednogłośnie, 5 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały. 
Opinia nr 16 - 14/122 - 118/15. 
 
 
 

PUNKT 4 
Wolne wnioski, sprawy wniesione, korespondencja. 
________________________________________________________________________ 
W tym  punkcie głosów nie było. 
 
 
Przewodniczący podziękował wszystkim obecnym za przybycie. 
 
Na tym posiedzenie zakończono. Godzina 16:30.   
 
 

Wiceprzewodniczący 
Komisji Zagospodarowania Przestrzennego 

 
 

Jaromir Falandysz 
 
 
Protokołowała: 
Ewelina Szymczyk 
Biuro Rady Miasta Gdańska 

 


